
 

 
 

FERNANDA GOMES 
Fernanda Gomes  

13 September – 25 October 2025 
Opening: Saturday, 13 September, 3:00 – 8:00 pm in the presence of the artist 

A two-gallery exhibition with Galerie Peter Freeman Inc.  
 
 
 
 
 
 
 
an exhibition can be many things. it can be more than a collection of artworks. i like to make an exhibition as a 
game of relations, a flexible ensemble of autonomous elements. it is a physical result of a mental state, something 
that can’t be repeated, or controlled. it is an imagined situation over an unpredictable reality, and also its opposite, 
the unpredictability of everything taking charge of the imagination. 
 
Fernanda Gomes 
 
 
 
 
 
We are delighted to open the season of our Paris gallery with a new exhibition by artist Fernanda Gomes. The 
exhibition marks the artist's first personal project in Paris in more than a decade, her second solo exhibition with 
the Galerie Peter Kilchmann and will be presented across two venues: Galerie Peter Kilchmann and Peter 
Freeman, Inc. 
 
 
 
 
 
Fernanda Gomes was born in 1960 in Rio de Janeiro, where she lives. She has had solo shows at Pinacoteca do 
Estado de São Paulo (2019); Vienna Secession (2019); Fundación Jumex Arte Contemporáneo, 
Mexico City (2018); Centre International d'Art et du Paysage, Vassivière (2013); Museu da Cidade, Lisbon (2012); 
Museu de Arte Moderna do Rio de Janeiro (2011); and Museu de Arte Contemporânea de Serralves, Porto 
(2006). Her work is in the collections of numerous museums including The Museum of Modern Art, New York; Art 
Institute of Chicago; Pérez Art Museum, Miami; Vancouver Art Gallery; Museu de Arte Moderna de São 
Paulo; Musée national d'art moderne - Centre Pompidou, Paris; Museo Nacional Centro de Arte Reina Sofía, 
Madrid; and Tate Modern, London.  
 
 
 
 
 
Galerie Peter Kilchmann  
11-13, rue des Arquebusiers  
75003 Paris  
paris@peterkilchmann.com 
 
Peter Freeman 
7, rue de Montpensier  
75001 Paris  
paris@peterfreemaninc.com 
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FERNANDA GOMES  
Fernanda Gomes  

13 Septembre – 25 Octobre 2025 
Vernissage: Samedi 13 Septembre, 15:00 – 20:00 en présence de l’artiste 

Une exposition présentée dans deux galeries avec la Galerie Peter Freeman Inc.  
 
 
 
 
 
 
 
une exposition peut être beaucoup de choses. elle peut être plus qu'une collection d'œuvres. j'aime faire une 
exposition comme un jeu de relations, un ensemble flexible d'éléments autonomes. l’exposition est le résultat 
physique d'un état mental. c'est une situation imaginée sur une réalité imprévisible, et aussi son contraire, 
l'imprévisibilité qui prend en charge l’imagination. 
 
Fernanda Gomes 
 
 
 
 
 
Nous avons le plaisir d'annoncer l'ouverture de notre saison avec une nouvelle exposition de l'artiste Fernanda 
Gomes. Cette exposition marque le premier projet personnel de l'artiste à Paris depuis plus de dix ans, sa 
deuxième exposition personnelle avec la Galerie Peter Kilchmann et sera présentée simultanément dans deux 
lieux : la Galerie Peter Kilchmann et Peter Freeman, Inc. 
 
 
 
 
 
Fernanda Gomes est née en 1960 à Rio de Janeiro, où elle vit. Ses expositions monographiques incluent : 
Pinacoteca do Estado de São Paulo (2019) ; Vienna Secession (2019) ; Fundación Jumex Arte 
Contemporáneo, Mexico City (2018) ; Centre International d'Art et du Paysage, Vassivière (2013) ; Museu da 
Cidade, Lisbonne (2012) ; Museu de Arte Moderna do Rio de Janeiro (2011) ; et Museu de Arte Contemporânea 
de Serralves, Porto (2006). Ses œuvres font partie de collections muséales majeures telles que The Museum of 
Modern Art, New York ; Art Institute of Chicago ; Pérez Art Museum, Miami ; Vancouver Art Gallery ; Museu de 
Arte Moderna de São Paulo ; Musée national d'art moderne - Centre Pompidou, Paris ; Museo Nacional Centro de 
Arte Reina Sofía, Madrid ; et Tate Modern, Londres. 
 
 
 
 
 
Galerie Peter Kilchmann  
11-13, rue des Arquebusiers  
75003 Paris  
paris@peterkilchmann.com 
 
Peter Freeman 
7, rue de Montpensier  
75001 Paris  
paris@peterfreemaninc.com 
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